
 

Education Bureau Circular Memorandum No. 112/2024 

From: Secretary for Education  

Ref.: EDB(CD)CLE/ADM/50/02  

Date: 27 May 2024 

To: Heads of Primary and Secondary 

Schools (excluding ESF and International 

Schools) 

 

“Calligraphy 1000 – Celebrating the 75th Anniversary of 

the Founding of the People's Republic of China”  

for Primary and Secondary Schools in Hong Kong 

 

Summary 

This circular memorandum invites all primary and secondary schools to participate in 

the captioned event. 

 

Details 

2. Calligraphy is a treasure of Chinese culture. The art of calligraphy can cultivate 

temperament and foster personality development. Calligraphy education is important in 

developing students’ writing ability, aesthetic appreciation, and cultural accomplishment.  

Through the promotion of the art of calligraphy, the next generation can gain a deeper 

understanding of traditional Chinese culture and strengthen their affections towards their 

country and nation.  

 

3.   The Curriculum Development Institute of the Education Bureau (EDB) 

will organise “Calligraphy 1000 – Celebrating the 75th Anniversary of 

the Founding of the People's Republic of China” for Primary and 

Secondary Schools in Hong Kong (the Event). The EDB is pleased to have 

Hong Kong Island School Heads Association, Kowloon Region School 

Heads Association and New Territories School Heads Association as 

supporting organisations. The Event aims to encourage primary and 

secondary students to practice calligraphy to calm their souls, cultivate their 

temperament, establish a healthy lifestyle, and foster their interest in Chinese 

culture and art. The Event will be held in celebration of the 75th Anniversary 

of the Founding of the People’s Republic of China, bringing people together 

to congratulate the country on its prosperity. About 1 000 primary and 

secondary students of different levels will be invited to produce stylised 

artistic Chinese texts with the theme “Celebrating the National Day 

Together”. Each school may nominate 10 students (at least 1 teacher-in-

charge) or 20 students (at least 2 teacher-in-charge) to take part in the Event.  

On the date of the Event, participating students will write a congratulatory 

message and a few lines chosen from the poems of the Chinese Language 

Education Curriculum recommended passages. They will also receive a 

 

(Chinese 

version only) 

 

 

 

 

 

 

 



 

souvenir and a certificate of participation. For details, please visit the Arts 

Education Key Learning Area webpage (https://www.edb.gov.hk/arts/news). 

  

 

4.   Schools interested in joining the Event should submit the online 

application form (https://forms.office.com/r/hMtjMfzERZ?origin=lprLink) 

between 9:00 a.m. on 28 May 2024 and 5:00 p.m. on 11 June 2024.  

Places are limited and admission is on a first-come-first-served basis. 

 

 

 

 

(Chinese 

version only) 

5.   The Curriculum Development Institute will hold an online briefing 

session on 4 June 2024 (Tuesday) to introduce the Event. Teachers who wish 

to join the briefing session may visit the Training Calendar System for 

information (Course ID: CDI020241115). 

 

 

 

 

Enquiry 

6.   For enquiries about online application and the online briefing session, please contact Ms 

LAU Hiu-man (Tel: 2892 6581) of the Curriculum Development Institute. For other enquiries, 

please contact Ms CHEUNG Sin-yi (Tel: 3698 3537). 

 

 

 

 

Dr CHAN Ka-hei, Lesley 

for Secretary for Education 

 

 

c.c. Heads of Sections – for information   

https://www.edb.gov.hk/arts/news
https://forms.office.com/r/hMtjMfzERZ?origin=lprLink


 

千人揮毫賀國慶——香港中小學書法活動  

活動章程  

(Chinese version only)  

 
 

目的 

 鼓勵學生多練習書法，通過書寫時專注於一筆一劃，沉澱心靈，怡情養

性，體會書法的美感，建立健康的生活方式，培養對中華文化、藝術的

興趣。  

 以中華優秀傳統文化為根基，以書法藝術為呈現方式，於中華人民共和

國成立 75 周年之際，同賀國家昌盛繁榮。  

 

對象  

小學一年級至中學六年級學生  

 

日期  

2024 年 9 月 14 日下午 (暫定 )  

 

地點  

灣仔博覽道 1 號香港會議展覽中心 (暫定 )  

 

參加辦法  

1.  每所學校可提名 10 名學生 (至少 1 位負責教師 )或 20 名學生 (至少 2 位負責

教師 )參加  

2.  活動以 1 000 名學生為上限，取錄以先到先得為原則  

 

重要日期  

2024 年 6 月 4 日  

下午 3 時  

網上簡介會  

(課程編號：CDI020241115)  

 

2024 年 5 月 28 日上午 9 時  

至  

2024 年 6 月 11 日下午 5 時  

學校經網上提交報名表  

(https://forms.office.com/r/hMtjMfzERZ?origin

=lprLink) 

  

2024 年 6 月  通知取錄結果  

2024 年 6 至 7 月  

(日期將另行通知 )  

獲取錄學校進行預備會議  

 

https://forms.office.com/r/hMtjMfzERZ?origin=lprLink
https://forms.office.com/r/hMtjMfzERZ?origin=lprLink


 

所有參加者、其家長或監護人，以及參加學校應知悉並同意以下各項：  

1.  活動書寫的內容由主辦方指定。   

2.  參與活動的學生及教師將獲發活動參與證書。  

3.  教育局將收集活動的作品，有關作品或會透過不同途徑（包括但不限於

實體展示、上載至網頁或社交平台）展示。教育局有權編輯、修改及以

任何形式使用作品作教育或推廣用途。  

4.  活動收集的作品或會用於教育或推廣方面的宣傳、展覽及印刷用途，而

毋須徵求參加者同意及支付任何費用。   

5.  活動將安排現場錄影及拍攝，有關片段或會在不同平台播放，亦有可能

轉載到不同的媒體。教育局有權編輯、刪剪、修改及以任何形式播放、

刊載、展示及使用影片或照片作教育或推廣用途，而毋須徵求參加者同

意。  

6.  如有任何爭議，教育局保留最終決定權。  

 


